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čtěte uvnitř BÍLOU STOPOU
 Orlické hory jsou vyhle-
dávaným místem pro zimní 
turistiku. Nabízí příznivé pod-
mínky pro sjezdové i běžecké 
lyžování. Právě teď, uprostřed 
zimní sezóny míří na hřeben 
Orlických hor stovky běžkařů, 
aby si vychutnali krásnou zim-
ní krajinu, zasněžené vrcholky, 
třpytivé závěje a daleké výhle-
dy na českou i polskou stranu 
hor. Nechte se zlákat a vydejte 
se do mrazivé zimní přírody, 
ať už na běžkách nebo pěšky, 
na hřeben či pod kopec. Užijte 
si té příjemnější stránky zimy, 
kterou nám naše Orlické hory 
nabízí.                                   ZS

 Slavnostní 
zápis žáků do 
1. ročníku Zá-
kladní školy 
Rokytnice v 

Orlických horách pro školní rok 
2011/2012 se koná v úterý 8. 
února 2011 od 16:30 v budově 
ZŠ. Zapisují se děti narozené od 
1.9.2004 do 31.8.2005. Při zá-
pisu předloží zákonní zástupci 
rodný list dítěte.
   
 Základní škola Rokytnice 
v Orlických horách, okres 
Rychnov nad Kněžnou Škol-
ní 232, 517 61 Rokytnice 
v Orl.h., tel. 494595219, mob. 
603464804.                   

Mgr. Zdeněk Dušek
ředitel základní školy

ZÁPIS
 Kunštácká kaple v zimním objetí.
Foto: Archiv Skicentra Říčky v Orlických horách

 Hřebenové partie Orlických hor. Foto: Archiv Skicentra Říčky v Orlických horách



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

 Zasedání zastupitelstva měs-
ta se konalo dne 29. listopadu 
2010. Níže přinášíme čtenářům 
Horského kurýra komentova-
ný výběr některých usnesení. 
Úplné znění všech usnesení je 
k dispozici na internetových 
stránkách města www.rokytni-
ce.cz nebo na městském úřadě.
 Zastupitelstvo pokračovalo v konstituování orgánů města po 
podzimních komunálních volbách. Posledním neuvolněným čle-
nem Rady města byl tajnou volbou zvolen Mgr. Zdeněk Dušek, 
který porazil rozdílem jednoho hlasu protikandidáta Mgr. Jana 
Morávka. 
 Předsedou kontrolního výboru ZM byl zvolen Antonín Grund, 
jeho členy pak Mgr. Pavel Janeček a Mgr. Jan Morávek. Za před-
sedkyni fi nančního výboru ZM byla zvolena Ing. Šárka Rozsíva-
lová, členy se stali Ing. Jaroslav Grund, Mgr. Blanka Koďousková 
a Roman Hirka. 
 Podle zákona musí ZM jmenovat členy, kteří budou provádět 
kontrolu poskytnutých dotací. Určeni byli pánové Petr Mareš, An-
tonín Grund a Mgr. Pavel Janeček. Jejich úkolem bude provádět 
kontrolu u osob a organizací, kterým bude ve volebním období 
2010-2014 z veřejných prostředků poskytnuta dotace.
 Město Rokytnice je členem Svazu měst a obcí ČR, Sdružení 
historických sídel Čech, Moravy a Slezska a Destinační společ-
nosti Orlické hory a Podorlicko. Zastupitelé rozhodli, že v tomto 
volebním období bude město ve všech výše uvedených sdruženích 
zastupovat starosta města pan Petr Hudousek.
 Obsazeny byly rovněž dozorčí rady společností zřizovaných 
městem. Předsedou dozorčí rady společnosti CENTEP s.r.o. zůstal 
i nadále Ing. Jan Fremuth, členy se stali Mgr. Zdeněk Dušek a Ing. 
Jaroslav Grund. Předsedou dozorčí rady společnosti Rokytnická 
voda s.r.o. zůstal i nadále Petr Hudousek, za členy byli zvoleni Petr 
Mareš a Roman Hirka.
 Vedoucí fi nančního odboru MěÚ seznámila zastupitele se 
zprávou o hospodaření města za první tři čtvrtletí roku 2010 a také 
s návrhy rozpočtových opatření. Zastupitelstvo města vzalo zprá-
vu o hospodaření na vědomí a schválilo předložená rozpočtová 
opatření.
 Vzhledem k tomu, že dosud nebyl schválen rozpočet na rok 
2011, bude město fungovat od 1.1. 2011 až do schválení rozpočtu 
v tzv. rozpočtovém provizoriu. Návrh nového rozpočtu by měl být 
fi nančním výborem Zastupitelstva města předložen v termínu do 
3. února 2011.
 Starosta města seznámil zastupitele s návrhem akcí obnovy v 
rámci programu Regenerace městské památkové zóny. Návrh akcí 
byl bez připomínek schválen.
 Zástupci Centra evropského projektování z Hradce Králové 
seznámili zastupitele s projektem Obnova bývalé sýpky pro ex-
poziční účely Muzea Orlických hor. Projekt byl vybrán k fi nan-
cování v rámci Regionálního operačního programu NUTS II 
Severovýchod. Zastupitelé vzali na vědomí zprávu o fi nančním 
plánu realizace projektu a uložili starostovi města jednat o úhradě 
nezpůsobilých výdajů projektu na vybavení interiéru muzea s Krá-
lovéhradeckým krajem.

Ze Zastupitelstva města  Královéhradecký kraj rozhodl o poskytnutí dotace pro město 
Rokytnice v Orlických horách na dovybavení sběrného dvora. Za-
stupitelé vyslovili s přijetím této dotace souhlas.
 V katastrálním území Nebeská Rybná probíhá řízení o kom-
plexních pozemkových úpravách. Zastupitelstvo města v rámci 
tohoto řízení odsouhlasilo plán tzv. společných zařízení (např. 
cesty), která budou při těchto pozemkových úpravách zohledněna.

Na základě podkladů pro ZM zpracoval -mvk-

 Kompletní text Usnesení rady města je uveden na interneto-
vých stránkách města www.rokytnice.cz nebo k nahlédnutí na 
Městském úřadu v Rokytnici v Orlických horách.

Informace z jednání rady města dne 13.12.2010
– zkrácený výpis

MSB-zvýšení nájmu v čp. 12
Rada města projednala možnost jednostranného zvýšení nájemné-
ho v budově čp. 12 v Rokytnici v Orlických horách od 1.4.2011. 
Návrh byl odsouhlasen v návaznosti na provedené investice zlep-
šující standard bydlení v tomto domě. Na jeho opravě se bude po-
kračovat.

Rozdělení působnosti radních 
Rada města schválila rozdělení působností radních ve volebním 
období 2010-14 následovně:
- p. Petr Hudousek – starosta města: krizové řízení, požární ochra-
na, životní prostředí, památková péče, dotační politika města, eko-
nomika města a investice, kultura a cestovní ruch, 
- p. Petr Mareš – místostarosta města: územně-plánovací doku-
mentace a regionální rozvoj, majetkoprávní vztahy, hospodaření 
příspěvkových organizací,
- p. Mgr. Zdeněk Dušek: volnočasové aktivity a podpora sportu, 
prevence kriminality
- p. Eva Tuhárská: zdravotní a sociální politika
- p. Ing. Šárka Rozsívalová: fi nanční kontrola a plánování, doprav-
ní obslužnost

Komise rady města
Rada města schválila ustanovení komisí rady města a jmenovala 
jejich předsedy:
- Bytová komise – předseda p. Petr Mareš
- Komise pro občanské záležitosti – předseda p. Bc. Vlasta Gallová
- Sociální a zdravotní komise – předseda p. Eva Tuhárská
- Komise pro regeneraci památkové zóny – předseda p. Petr Hu-
dousek
- Komise pro prevenci kriminality – předseda p. Mgr. Zdeněk Du-
šek
Rada města uložila předsedům jednotlivých komisí, aby předložili 
návrhy členů jednotlivých komisí pro jmenování do příštího jed-
nání rady města.

 Rezignace Mgr. Jana Morávka z funkce člena školské rady        
a redakční rady HOKU
Rada města vzala na vědomí rezignaci pana Mgr. Jana Morávka 
z funkce člena školské rady při ZŠ Rokytnice v O. h. a redakční 

Z Rady města



OTÁZKA PROOTÁZKA PRO
Tentokrát jsme v této rubrice oslovili předsedu rokyt-

nického Automotoklubu pana Kamila Michaličku
a položili mu jedinou otázku:

 Jak jsi spokojen s vaší 
činností v uplynulém roce, 
a co chystáte pro rok nad-
cházející?
 Tak v uplynulém roce bych 
z naší činnosti vyzdvihl hlav-
ně dva velmi povedené závo-
dy v motoskijöringu. Zvláště 
ten první lednový, kdy nám 
mimořádně přálo počasí, měl 
svoji kvalitu jak po organizá-
torské stránce, tak po stránce 
kvality jezdeckého pole. Ten 
druhý, únorový již nebyl na 
takové úrovni, neboť v tomto 
termínu vrcholilo mistrov-
ství republiky a také počasí 
nám již nepřálo. Celkově 
bych však tyto dvě akce za-
řadil k vrcholu našeho činění 
v roce 2010. Z těch dalších 
akcí bych dále rád vyzdvihl 
pomoc při zajištění Anenské 
pouti, kde jsme již poněkoli-
káté provozovali párty stan, 
včetně veškerého občerstve-
ní. Dále jsme se podíleli na 
stavění tohoto stanu při dal-
ších akcích ve městě a okolí.

A letos?
   Pro rok 2011 máme za-
tím doladěné dva závody 
v motoskjöringu. Pro první 
je stanoveno i datum a sice 
22. ledna a druhý v průběhu 
měsíce února. Jeho přesný 
termín bude teprve doladěn. 
Záleží totiž hlavně na počasí. 
Oba se pojedou opět na louce 
pod nádražím a tak jako vždy 
budou otevřené jak pro „ho-
bíky“ (to hlavně), tak i pro 
jezdce s licencí. Závod „ho-
bíků“ bude nově zařazen do 
devítidílného seriálu, kdy se 
budou výsledky jednotlivých 
závodů sčítat a vše vyvrcholí 
26. února ve Studeném. Zde 
bude vyhlášen také vítěz ce-
lého seriálu. U obou závodů 
bude opět zajištěno kvalitní 
občerstvení a tak všechny mi-
lovníky kvalitní motoristické 
zábavy srdečně zvu.

Za odpovědi poděkoval:
Zdeněk Matějíček

rady měsíčníku Horský kurýr.
Rada města uložila starostovi připravit ve spolupráci s šéfredak-
torkou návrhy na doplnění členů redakční rady měsíčníku Horský 
kurýr do příštího jednání rady města.

Webová kamera-náměstí T.G.Masaryka
Rada města schválila pořízení nové webové kamery a jejího nové-
ho umístění na budovu domu služeb.
Rada města ukládá starostovi: zařadit tento výdaj do rozpočtu na 
rok 2011.

Královéhradecký kraj – smlouva o poskytnutí dotace 
Rada města schválila uzavřít s Královéhradeckých krajem smlou-
vu o poskytnutí účelové dotace na podporu technického vybavení 
pro obce s jednotkou požární ochrany dle předloženého návrhu.
Dále schválila uzavřít s Královéhradeckým krajem smlouvu o po-
skytnutí účelové neinvestiční dotace v požární ochraně na výdaje 
jednotky sboru dobrovolných hasičů obce pro rok 2010 dle před-
loženého návrhu.

Pozemkový fond
Rada města byla seznámena s požadavkem Pozemkového fondu 
ČR (PFČR) na uzavření nájemní smlouvy na užívání pozemků 
okolo bytových domů čp. 217-220 v Sídlišti 1. máje. PFČR sou-
časně požaduje uhradit zpětně nájemné od r. 1992 ve výši 53.010,-
Kč. Rada města k požadavkům PFČR vyjádřila zásadní nesouhlas 
s tím, že bytový fond byl převzat do majetku města až v r. 1995 
a pozemky jsou každoročně na náklady města pečlivě udržovány. 
Požadavek PFČR na zpětnou úhradu nájemného za 18 let navíc 
nemá žádnou oporu v zákoně. 
Rada města schválila: 
a) uzavřít nájemní smlouvu s PFČR dle předloženého návrhu 

s platností  od 1.1.2011,
b) sdělit PFČR rozporování ohledně užití pozemku k datu 1.1.1992,
c) předložení žádosti PFČR o úhradu nákladů spojených s údržbou 

předmětného pozemku za období od 1.1.1995 do 31.12.2010.  

Termíny RM - I. pololetí 2011
Rada města schválila termíny jednání Rady města Rokytnice v Or-
lických horách v I. pololetí roku 2011 takto: 10.1., 24.1., 7.2., 7.3., 
21..3., 4.4., 2.5., 16.5., 6.6., 27.6.

POZOR ZMĚNA!
Ke svozu bioodpadu v Rokytnici v Orlických horách bude

docházet vždy každý lichý pátek v měsíci. 

TERMÍNY SVOZU BIOODPADU V ROCE 2011 
7.1., 21.1., 4.2., 18.2., 4.3., 18.3., 1.4., 15.4., 29.4., 13.5., 27.5., 

10.6., 24.6., 8.7., 22.7., 5.8., 19.8., 2.9., 16.9., 30.9., 14.10., 
28.10., 11.11., 25.11., 9.12., 23.12.

Pytlový svoz plastů v roce 2011
v Rokytnici v Orlických horách

 Naplněné a řádně svázané pytle určené ke svozu musí být při-
praveny na určeném místě. Na sídlištích u stanoviště nádob na 
tříděný odpad, u rodinných domů před domem, kde přistavujete 
popelnici k odvozu komunálního odpadu nebo je-li blízko dom-
ku žlutý kontejner na tříděný odpad, je možno dát pytle tam.

 SVOZY: 6. ledna, 3. února, 3. března, 31. března, 28. 
dubna, 26. května, 23. června, 21. července, 18. srpna, 15. 
září, 13. října, 10. listopadu, 8. prosince

 Na rok 2011 si občané mohou vyzvednout nové známky na 
popelnice na Finančním odboru Městského úřadu v Rokytni-
ci v O.h. (1. patro). Těmito známkami musí označit popelnice 
nejpozději do konce února 2011, kdy končí platnost loňských 
známek. Po tomto termínu nebudou neoznačené popelnice vy-
váženy.
 Vydání známek je vázáno na plnění poplatkové povinnosti. 

UPOZORNĚNÍ
PRO OBČANY

 Upozorňujeme občany, kteří v loňském roce požadovali sle-
vu na místním poplatku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů podle článku 6 odstavce 2 písm. a) Obecně závazné vy-
hlášky č. 6/2010 v platném znění (studenti, kteří studují mimo 
trvalé bydliště a mají přechodné ubytování v místě studia), aby 
doložily potvrzení o studiu a ubytování na školní rok 2010-
2011 na Finanční odbor Městského úřadu Rokytnice v Orlic-
kých horách. V případě, že tak neučiní, nebude jim v roce 2011 
sleva poskytnuta. 
  Finanční odbor MěÚ Rokytnice v O.h.



 úvodem bych vás rád po-
zdravil a popřál vám do nového 
roku 2011 mnoho zdraví, spo-
kojenosti a optimismu. Myslím, 
že to jsou ty nejdůležitější věci, 
které k životu potřebujeme a 
bez kterých je život smutný a 
neplnohodnotný. 
 Máme za sebou volební rok 
2010, kdy jste si vybírali své zá-
stupce do Poslanecké sněmov-
ny Parlamentu České republiky 
a především do zastupitelstva 
našeho města. Volební účast 
především v případě komunál-
ních voleb nebyla nijak velká. 
Může to svědčit o určitém ne-
zájmu vás spoluobčanů o věci 
veřejné v našem městě nebo 
o přesvědčení voličů, že se 
v komunální politice stejně nic 
nezmění a proto budu volby 
ignorovat. Musím konstatovat, 
že to je názor sice legitimní, ale 
určitě nesprávný, neboť každý 
volič z našeho města má právo 
nejen volit, ale také být volen a 
snažit se prosadit změny, které 
považuje za důležité. Každo-
pádně velmi děkuji všem těm, 
kteří k volbám přišli a projevili 
tajným hlasováním svoji před-
stavu o povolebním uspořádání 
na naší radnici. Úkolem nás čle-
nů nového zastupitelstva města 
by měla být přirozeně snaha do-
kázat, že své volební programy 

myslíme vážně a jsme připra-
veni je plnit ve prospěch svých 
spoluobčanů.
 A co čeká naše město v r. 
2011? Mimo hospodaření 
s vyrovnaným rozpočtem jistě 
snaha o získání fi nančních pro-
středků na další investiční akce, 
které nám všem mohou nejen 
zpříjemnit bydlení v Rokytnici, 
ale také přilákat pozornost tu-
ristů o tuto část Orlických hor. 
Vše bude nyní záležet na tom, 
jaký program rozvoje města si 
pro nadcházející volební ob-
dobí nové zastupitelstvo města 
odsouhlasí. V tuto chvíli jsou 
například v plném běhu práce 
na novém územním plánu měs-
ta, který je z velké části hrazen 
z prostředků Evropské unie. 
V lednu se budeme ucházet o 
fi nanční podporu na vybudo-
vání bezbariérového přístu-
pu do zdravotního střediska a 
před konečným schvalováním 
bude také projekt adaptace bý-
valé sýpky proti nákupnímu 
středisku na muzejní prostory 
pro potřeby Muzea a galerie 
Orlických hor z Rychnova nad 
Kněžnou.
 Máme za sebou dva roky 
hospodářského útlumu, kte-
rý se nepříjemně projevil na 
rozpočtových možnostech 
města. I když meziročně došlo                  

v r. 2010 k mírnému nárůstu da-
ňových příjmů, zůstává i nadále 
propad oproti roku 2008 ve výši 
1,8 milionů korun. Tyto fi nanč-
ní prostředky v rozpočtu města 
citelně chybí, takže bude nutné 
přijmout další nezbytná opatře-
ní. O jejich konkrétní podobě 
rozhodne zastupitelstvo města 
při schvalování rozpočtu na r. 
2011. Poněkud stabilní situace 
trvá v oblasti nezaměstnanosti, 
kdy činila její výše v oblasti Ro-
kytnicka k 30.11.2010 7,89%. 
Meziročně tak nezaměstnanost 
kopíruje vývoj v r. 2009. Podle 
informací, které mám od vedení 
některých fi rem ve městě, se si-
tuace začíná zlepšovat a zdá se, 
že místní podniky „přežily“ kri-
zi bez větších šrámů a znovu na-
bírají dech. K lepší situaci snad 
přispěje i změna majetkového 
portfolia společnosti FrostFo-
od a.s. (bývalé Guseppe a.s.) k 
1.9.2010. Zájem vedení společ-
nosti je nyní přirozeně zvýšení 
produkce mražených potravin. 
Vše záleží na tom, jak se svými 
nabídkami uspějí v tendrech u 
jednotlivých odběratelů.
 Závěrem mi dovolte podě-
kovat všem těm, kteří se kaž-
dodenní poctivou prací podíleli 
na rozvoji našeho města. Ať se 
nám všem daří! 

Petr Hudousek, starosta

předplatte si
HORSKÉHO

KURÝRA
Vážení čtenáři,
 nabízíme Vám výhodné 
předplatné Horského kurý-
ra na celý rok. Při nákupu 
jednotlivých čísel zaplatí-
te celkem 116,- Kč za rok. 
V případě, že si předplatíte 
Horský kurýr na celý rok, 
obdržíte každý měsíc do své 
schránky nové vydání a za-
platíte pouze 90,- Kč. Navíc 
předplatitelé z Rokytnice 
v Orl.h. neplatí poštovné.
 V případě zájmu navštiv-
te redakci Horského kurýra, 
v kanceláři informačního 
střediska, náměstí T. G. Ma-
saryka 4, 517 61 Rokytnice 
v Orlických horách nebo nás 
kontaktujte telefonicky či e-
mailem: hoku@rokytnice.cz, 
tel.: 494 595 326.

Redakce
Horského kurýra

´

INZERCE 
V HORSKÉM KURÝRU
Nabízíme vám možnost 
inzerování v měsíčníku 

Horský kurýr. Inzeráty je 
možné podávat písemně, 

e-mailem či osobně 
v redakci Horského kurýra: 

Městské informační 
a kulturní středisko 

Rokytnice v Orl.h. a redak-
ce Horského kurýra

nám. T.G. Masaryka 4
517 61 Rokytnice 

v Orlických horách

Tel.: 494 595 326, 
736 752 200

e-mail: hoku@rokytnice.cz

Platný ceník naleznete 
na www.e-kuryr.blog.cz. 
Další informace získáte 

v redakci Horského kurýra.

Knihovna v Rokytnici

PRO DOSPĚLÉ

Naučné:
Orfeus /kniha podzemních řek/ – Cílek V.

Rokytnice v Orlických horách
a Mauschwitzové von Armenruh – Šůla J.

Nová velká kniha etikety – Špaček L.

NOVÉ KNIHY PRO VÁS

Beletrie:
Doktor bez hlavy -  Gordon R.

A opět k maturitám:
Romeo a Julie – Shakespeare W.

Zbabělci – Škvorecký J. (2 knihy - rukopis, 
komentář)

Pro děti a mládež:
Staré pověsti české – Jirásek A.

(nové krásné vydání)
Mojmír - cesta pravého krále - Štulcová R.

Cirkus Chauve! – Reidinger J.B.
(ze života klaunské rodinky)

Bratři obři a jiné pohádkové pověsti-
Moyzesová N.

Josífkův pekelný týden – Krolupperová D. 
(větší písmo)

Helinda a Klekánice – Brzáková P.
(dobrodružství plné kouzel)

Vajíčko, vajíčko, vajíčko! - Battut E.
(pět jazyků pro nejmenší)

Žádný strach, zajíčku – Gemmel S.
(krásné ilustrace, pro malé čtenáře)

V novém roce – nové knihy pro vás

Vážení spoluobčané a přátelé našeho města,



Městské informační a kulturní středisko .... z našich akcí

 V pátek 3.12.2010 jsme uspořádali pro děti i dospělé na rokytnic-
kém náměstí akci nazvanou Velká mikulášská s rozsvěcením měst-
ského vánočního stromu.
 Rádi bychom poděkovali za spolupráci Základní škole v Rokyt-
nici (především děkujeme Alence Ksandrové), která se k nám opět 
připojila se svým již tradičním Mikulášským zápolením, čímž vzni-
kl program pro děti na celé odpoledne.
 Významným partnerem bylo tentokrát Centrum rozvoje chovu 
slezského norika Hradčany v Pěčíně, kdy nám rodina Svobodových 
vyšla vstříc nejen svými nápady, zkušenostmi a nádhernými spřeže-
ními, ale dodala také výbornou partu lidí ochotnou naplno účinkovat 
pro radost a opravdový zážitek přítomných dětí i dospělých.
 Za obdivuhodný výkon v mnohamínusové teplotě je třeba podě-
kovat kapele Žůžoband, kterou k nám přivedl Láďa Hemrlík a která 
bavila návštěvníky Velké mikulášské celé dvě hodiny. 
 Nebyla by akce úplná, zvláště pak v zimě (a ta teda byla!!), kdy-
by chybělo dobré a horké občerstvení. O to se postarali manželé 
Mlynářovi, manželé Klementovi (a spol.), školní jídelna v Rokytnici        
a prodávala se i pravá horká rokytnická medovina.
 A nebyla by akce žádná, nebýt těch, kteří vše připravili, postavili 
a také uklidili. Tedy díky chlapcům z údržby města, A. Levému a J. 
Blahutovi, hasičskému sboru, pracovníkům VPP, za elektřinu pak 
panu J. Rykrovi a provozovně Sněžka.
 Velká akce si žádá velkého množství pořádajících lidí a hlavně 
bezchybné spolupráce. A to vše na Velké mikulášské nechybělo.       
A my doufáme, že tak bude i za rok.

Za Městské informační a kulturní středisko
Vlaďka Jiroutová

Mikuláš a čertovský rej
 Tak jako každoročně v pří-
hodnou dobu rozkvétá louka 
nebo přilétají a odlétají vlaš-
tovky, tak také svoje místo 
v našem životě zaujímá příchod 
Mikuláše a s ním i předzvěst 
blížících se vánočních svátků. 
Samozřejmě je jako každý rok 
prožijeme stresovými úklidy 
našich příbytků, smažením, pe-
čením a konzumováním výrob-
ků, které nám vytvářejí boule a 
to nejen za ušima. Příjezd Mi-
kulášské družiny do Rokytnice 
byl oznámen na pátek 3.12. 
ve večerních hodinách. V ten-
to den vyrostl na náměstí stan 
s podiem pro muzikanty a tři 
malé, ale velmi sympatické ob-
čerstvovačky, kde se podávaly 
většinou horké nápoje za pod-
pory skvělé irské muziky. 

 S přibývající tmou dochá-
zely také děti a to nejenom 
ze školy. Tam se odehrávaly 
Mikulášské soutěže pro zdejší 

drobotinu.
 Zima byla, až brněly pal-
ce a tmu, která byla po celém 
náměstí, trhalo pouze světlo 
na kostelní věž a ohnivé koše 
zahřívající promrzlé účastní-
ky. Jak víme, Mikuláš přichá-
zí vždy s doprovodem anděla 
a bublajících, skřehotajících a 
ramplujících čertů. Kupodivu 
byl největší zájem o tuto smeč-
ku bulibánů, neboť jejich ohni-
vá šou, při které běhal mráz i 
v kalhotech, naplnila očekávání 
přihlížejících. Čertovské láte-
ření ukončil Mikuláš, aby mohl 
pozdravit všechny přítomné a 
hlavně aby rozsvítil vánoční 
strom a celé náměstí. Při tom-
to svátečním světle porozdával 
dětem nadílku a popřál jim vše 
nejlepší. 

 Po obdarování dětí Mikuláš  a 
jeho doprovod nasedli na vozy 
tažené koňmi a odjeli do. . .
 Zase až za rok.               SaM

  Pojízdné peklo tažené párem chladnokrevníků, naháně-
lo hrůzu i těm nejodvážnějším hříšníkům. Foto: Jiří Koblása

ZDOBENÍ PERNÍČKŮ

  Další tradiční akcí, která se v Rokytnici již „uhnízdila“, 
je zdobení vánočních perníčků v Informačním středisku. 
Tentokrát jsme perníčky zdobili 7. prosince pod vedením 
Pavlíny Vnenkové a nad stoly se v báječné vánoční at-
mosféře sklánělo na 25 maminek, babiček a dětí. Všem 
chutnal i pořadatelkami připravený vánoční punč, který 
tedy tímto připojujeme k této tradici.

VELKÁ MIKULÁŠSKÁ



dokončení ze str. 5

 Šestnáctého prosince 2010 ožilo rokytnické zámecké nádvoří 
a dodalo krásné prostředí pro předvánoční hemžení místních lidí 
a lidiček. Odehrál se zde totiž živý Betlém, který sem doputoval 
za Betlémskou hvězdou rovnou z rokytnické mateřské školky. 
Krásné vystoupení dětí ze školky, koledy, vůně svařeného vína, 
svíčky a louče, taky mráz a jiskřivý sníh. Všem přítomným se tajil 
dech. Dojetím i zimou. Uvolnění přišlo s muzikanty ze základní 
školy, kteří spolu se školním Sborečkem rozezpívali přítomné ve 
známých koledách a vánočních písních. Krásná akce. Díky všem, 
kteří ji připravili.

   Za Městské informační a kulturní středisko
   Vlaďka Jiroutová

ROZDÁVÁNÍ
BETLÉMSKÉHO SVĚTLA

 Na Štědrý den se v kostele Všech svatých v Rokytnici v Orlic-
kých horách rozdávalo světlo z Betléma. Foto: Jiří Koblása

Mezinárodní závod psích spřežení Šediváčkův long
v Deštném v Orlických horách se letos uskuteční

v termínu 25. - 29. ledna 2011.

ŠEDIVÁČKŮV LONG

 Na tři desítky občanů a přátel města se sešlo také v letošním Novém roce na Farském kopci, aby 
si vzájemně připili na zdraví a popřáli si zdraví a štěstí v nastávajícím roce. Dnes již tradiční akce se 
koná vždy 1. ledna od 14 hodin u staré vodárny odkud je nádherný výhled na městečko. Letos byl 
Nový rok konečně bílý, takže atmosféra byla opravdu ryze zimní a jako každoročně velmi přátelská. 
Každý, kdo vystoupil letos na Farský kopec, byl odměněn horkým čajem, slivovicí, rokytnickou 
medovinou nebo rumem hradní stráže. Každopádně to bylo příjemné setkání lidí, kteří se chtějí sejít 
a symbolicky společně vykročit do nového roku. Všem, kteří přišli, moc děkuji! 

Petr Hudousek, starosta

NOVOROČNÍ VÝSTUP Městské informační a kulturní 
středisko Města Rokytnice

v Orlických horách
a Redakce Horského kurýra

OTEVÍRACÍ DOBA
PRO VEŘEJNOST

OD 3.1.2010
DO 30.3.2011

PONDĚLÍ
9.30 – 11.30, 12.00 – 16.00 h.

ÚTERY - PÁTEK
7.30 – 11.30, 12.00 – 16.00 h.

SOBOTA
8.00 – 12.00 hodin

NEDĚLE
ZAVŘENO

   

Telefon:
494 595 326,736 752 200,

e-mail:
info-service@rokytnice.cz,

www.info.rokytnice.cz

ZPÍVÁNÍ KOLED



MŠ ROKYTNICE
PŮJDEM SPOLU DO BETLÉMA
 Takto doslova se odehrála další akce naší Mateřské školy, na 
kterou jste mohli společně s námi zavítat 16.12.2010. „Putování 
za betlémskou hvězdou“ nás dovedlo na starobylé nádvoří rokyt-
nického zámku a tam jsme se nechali unést melodiemi vánočních 
koled a krásným pohledem na „živý Betlém“ v podání dětí z naší 
MŠ. Účast rodičů a dalších občanů Rokytnice byla četná a potěšila 
nejen personál školky, ale především děti, které pilně nacvičovaly, 
aby se vystoupení líbilo. Součástí akce byla také výstava rodin-
ných Betlémů v prostorách MŠ. Zúčastnili se rodiče, zaměstnanci, 
bývalí zaměstnanci, a také byl vystaven dřevěný Betlém zapůjče-
ný z rokytnického kostela.

  Marie a Josef s Ježíškem na nádvoří rokytnického zám-
ku. Foto: Barbora Dostálová

 Všem rodičům a zú-
častněným moc děkujeme 
a přejeme v novém roce 
hodně zdraví a spoustu 
radostných zážitků!!!! 
Na další společně prožité 
chvíle se těší 

Vaše děti a učitelky 
MŠ!!!

MIKULÁŠ V MATEŘSKÉM CENTRU

  V pátek 3. prosince 2010 přišel do našeho mateřské-
ho centra v Rokytnici Mikuláš. I přes naše počáteční oba-
vy z malé účasti měl nakonec Mikuláš plnou nůši nadílky. 
Jako každý rok, i letos přišel bez čertů, jelikož mezi našimi 
návštěvníky jsou ti nejmenší. Některé děti měly respekt ze 
samotného Mikuláše, tak proč je strašit ještě čertem.  
 Děkujeme Mikulášovi (Pavlu Janečkovi) a jeho do-
provodu - andělíčkovi (Barunce Lettrichové) a všem 
ostatním zúčastněným za příjemné odpoledne.
(Více foto z této akce na www.mc-rampusacek.cz)
text a foto LG

Masopust
v Rokytnici v Orlických horách

se letos uskuteční v sobotu  5. 3. !!  Zájemci, kteří se budou chtít zú-
častnit masopustního průvodu mohou sledovat naše webové stránky 
na adrese: rokytnickymasopust.webnode.cz Podrobnější informace 
najdete také v příštím čísle Horského kurýra.

Přátelé masopustu rokytnického



NÁŠ ROZHOVOR
 Rozhovor s novým starostou obce Říčky v Orlických horách 
panem Ing. Jaroslavem Kuchtou.

 Za panem Kuchtou jsem se vydala na Obecní úřad, který síd-
lí v budově bývalé školy v Říčkách. Při našem povídání jsem se 
dozvěděla spoustu informací nejen o obci, ale také o plánech do 
budoucna a o lidech, kteří zde žijí.

  Starosta obce Říčky v Orlických horách Ing. Jaroslav 
Kuchta. Foto: Z. Soběslavová

 Pane starosto, v listopadu jste byl zvolen do funkce starosty 
obce Říčky v Orlických horách. S jakými představami a cíli 
jste tuto funkci přijal?

 Od začátku mi bylo jasné, že dělat starostu v Říčkách nebude 
jednoduché. Bylo dohodnuto, že budu neuvolněným starostou, 
takže i nadále budu vykonávat svou práci hajného v Kolowrat-
ských lesích.
 Mým hlavním cílem, a myslím, že i cílem členů zastupitelstva, 
je zviditelnění a rozvoj obce. Rádi bychom získali dotace na opra-
vy obecního majetku, např. budovy Obecního úřadu a hřiště, na 
vybudování dětského koutku, nových zastávek v obci, na opravu 
místních komunikací atd. Vše bude záviset na úspěšnosti našich 
projektů. 

 Co Vaší obci chybí a naopak, na co může být pyšná? 
 Začal bych těmi klady. Obec leží uprostřed krásné přírody Or-
lických hor. Má zachovalý typický ráz horských vesnic, krásnou 
lidovou architekturu a spoustu přírodních zajímavostí. Pyšní mů-
žeme být na vodovod a kanalizaci, které nejsou obzvláště v men-
ších obcích, jako jsou Říčky, samozřejmostí. Když opomeneme 
bezúročnou půjčku, která byla potřeba na výstavbu čističky od-
padních vod, je obec bez dluhů.
 Na druhou stranu, schází zde kulturní a sportovní vyžití v ob-
dobí, kdy není sníh. V takovém období nemá obec co nabídnout. 
Mám představu, že by se více využilo již stávajících možností 
např. sauny, welnes, kulečník atd. v hotelích. Bylo by dobré, kdy-
by mohly být více využívány veřejností.  

 Říčky jsou známým lyžařským střediskem a místem využí-
vaným pro zimní i letní turistiku. Těží z těchto priorit také 
obec?

 Říčky jsou známé především jako zimní lyžařské středisko, je-

hož provoz zajišťuje Ski klub Ústí nad Orlicí. Obec má příjem 
z turistů, kteří se ubytují v ubytovacích zařízeních. Jinak tento 
turistický ruch působí spíše problémy - v zimě dopravní kolaps, 
problémy s parkováním, více odpadků. Na revanš dostává obec od 
Ski klubu sponzorské dary na zimní údržbu obecních komunikací. 
Letní turistika není nijak významná.

 Všeobecně je známo, že malé příhraniční vesničky trpí ne-
dostatkem stálých obyvatel a jsou spíše územím chalupářů 
a víkendových hostů. Projevuje se to také v Říčkách? Jaké 
problémy s tím souvisí? 

 Obec Říčky má v současné době 92 stálých obyvatel. Skuteč-
nost je ale jiná. Z celkového počtu zapsaných obyvatel zde oprav-
du žije něco přes šedesát lidí. Zbytek jsou buď studenti, kteří zde 
mají trvalý pobyt kvůli studiím, nebo chalupáři. O víkendech a 
prázdninách se počet lidí v Říčkách až čtyřnásobí. Nastávají pro-
blémy s odpady. Kolikrát se stává, že si víkendoví hosté přivezou 
odpad už ze svých domovů, a tady ho vyhodí. Řešíme problémy 
s přeplněnými a špatně roztříděnými odpadky. Poplatky, které jsou 
obcí za odpad vybírány, nestačí na pokrytí nákladů s odvozem. 
Legislativa nepovoluje různé ceny za odpady (pro místní a pro 
chalupáře), i když je jasně prokazatelné, že jedni vyprodukují více 
odpadu než druzí.

 Je obec součástí nějakého sdružení? Pokud ano, jaké z toho 
plynou výhody či povinnosti?

 Naše obec je členem tří sdružení: Dobrovolný svazek obcí Or-
lické hory, Dobrovolný svazek obcí Mikroregionu Rychnovsko a 
Sdružení Euroregion Glacensis. 
 Výhod pro obec je hned několik: předávání zkušeností mezi jed-
notlivými obcemi, větší jednací síla s krajem a se státem, násled-
ně větší pravděpodobnost získání dotací přes jmenované spolky, 
společné projekty – např. cyklotrasy, cyklobusy, skibusy, vydávání 
propagačních materiálů, propagace na různých úrovních – na kra-
jích, ministerstvu, při mezinárodních setkáních s Polskem.
Povinností je placení členských příspěvků.

 Co aktuálně v současné době řešíte a co Vám dělá největší 
starosti?
 V současné době se věnuji přípravě na získání ofi ciálního znaku 
obce. Bude se vycházet z původního znaku, který byl používán na 
pečetích už v 19. století. Dále se připravují nové webové stránky 
obce.

dokončení na straně 9

  Budova bývalé školy v Říčkách slouží dnes jako Obecní 
úřad. Foto: Jiří Soběslav



dokončení rozhovoru ze strany 9
 S projektovými fi rmami řešíme dotační tituly na uskutečnění 
projektů. Rádi bychom získali dotaci na opravu budovy obecního 
úřadu – bývalé školy. Představa je taková, že přízemí by sloužilo 
pro veřejnost: obecní úřad, společenská místnost, případně tělo-
cvična. Z prvního patra by bylo ubytování pro turisty a v podkroví 
byt správce. Vše ale záleží na dotacích.
 Velké starosti mi dělá odpadové hospodářství, neutěšená situ-
ace a nepořádek kolem kontejnerů. Plánujeme stavbu dřevěných 
přístřešků, které by zakryly kontejnery a dobře by tak zapadly            
do okolní krajiny. Naším cílem bude přesvědčit velké producenty 
odpadů, aby si pořídili vlastní kontejnery a nádoby na odpad.

 Co trápí místní občany?
 Starosti a trápení občanů nejsou jednoznačné. Často mezi se-
bou řeší nějaké problémy, ale na obecní úřad za mnou nikdo ještě 
s žádným přáním nebo stížností nepřišel. 

 Chystáte nějaké kulturní či sportovní akce pro občany?
 V současné době se v obci konají již tradiční akce, jako je fotba-
lový turnaj, Loučení s létem pro děti, Mikulášská nadílka, pálení 
čarodějnic, pouť. Potěšilo mě obnovení tradice konání nohejba-
lového turnaje na chatě Karosa. Budeme podporovat zachování 
těchto tradic.
 Zastupitelstvo by v budoucnu chtělo uspořádat Obecní nebo 
Chalupářský ples, karneval na lyžích nebo závody na lyžích pro 
děti a „amatéry“. 
 Obec by uvítala jakoukoliv iniciativu z širší veřejnosti. 

 Chtěl byste ještě něco říci na závěr? 
 Rád bych poděkoval předchozím členům obecního zastupitel-
stva a hlavně bývalému starostovi panu Josefu Peterkovi, za jejich 
dlouholetou práci pro obec Říčky. Také děkuji svému zaměstnava-
teli, že mi vykonávání funkce starosty umožňuje. A všem čtená-
řům Horského kurýra přeji hodně úspěchů v novém roce.

 Děkuji za rozhovor a přeji Vám hodně úspěchů ve Vaší práci 
a spoustu spokojených občanů Říček.

MIKULÁŠ S DRUŽINOU
V ŘÍČKÁCH

 Také v letošním 
roce navštívil děti 
v Říčkách v Orlic-
kých horách Mikuláš 
s andělem a pekelnou 
družinou. Tentokrát 
se mikulášská nadílka 
konala v hotelu Kon-
šel. 

 Pořadatelé děkují 
sponzorům: Obec 
Říčky, manželé Ji-
roudovi  - Hotel 
Konšel, Eva Skalic-
ká, rodina Rabaso-
va. 

ZS
Foto: Jitka Blahová

 Obec … (PRVNÍ TAJENKA) leží v třebechovické tabuli
a připomíná se roku 1544. Na místě zpustlé tvrze postavi-
li pražští Karmelitáni v 2. polovině 17. století … (DRUHÁ       
TAJENKA), později empírově upravený. Tato obec je rodištěm 
Jana A. Sudiprava Rettiga, spisovatele a národního buditele, 
manžela M. Rettigové.

 Znak této obce má následující popis: v modrém štítě stříbr-
ná vyrůstající orlice přidržující zlatý oválný štít s černým … 
(TŘETÍ TAJENKA) zakončeným tlapatým křížem. Všechny 
fi gury představují doslovný heraldizovaný přepis historické 
pečeti obce doložené v 19. století.

VODOROVNĚ: A. Krkonošské papírny (zkr.), hlíst. – B. Druh 
pepře, dusíkatá organická sloučenina, skupina atomů. – C. SPZ 
Přerova, DRUHÝ DÍL TŘETÍ TAJENKY, údolí. – D. Pleme-
no, jméno Chačaturjana, náš bývalý chodec (Juraj). – E. Jas, 
město v Čadu. – F. Poloopice, stromové pletivo. – G. Turecký 
pěvec, osahání. – H. Značka dlaždiček, jméno psa. – I. První 
muž, dezinfekční přípravek, užitková zelenina. – J. DRUHÁ 
TAJENKA. – K. Nářečně „tlachat“, kříženec sobola a kuny. – 
L. Francouzský komik, rostlina složnokvětá.

SVISLE: 1. Část ruky, afroasiat. – 2. Jihoamerický indián, ro-
dové tradice islámských národů. – 3. PRVNÍ TAJENKA, jed-
notka ryzosti zlata. – 4. Orientální cukrovinka, souhlas, značka 
sporáků. – 5. Druh ořechů, karetní hra. – 6. Bůžek lásky, řecky 
„proti“. – 7. Kočkovitá šelma, poklop. – 8. Nářečně „jenom“, 
obilí seté na podzim. – 9. Část jeviště, červ vlasovec, část těla. 
– 10. PRVNÍ DÍL TŘETÍ TAJENKY, nižší šlechtic. – 11. Užit-
ková rostlina (salát), jméno spisovatele Hončara. – 12. Značka 
limonády, slovensky „keř“.

NÁPOVĚDA: AYL, PUCI, ATIM, KIDAS, ČITA, LOA.
Vladimír Čihák

Erby a znaky měst a šlechtických rodů
– díl 10

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA



Zeptali jsme se
Npor. Bc. Petra Buchala

Jak to vidím já
 Zdravím vás všechny po Vá-
nocích. Jak jste se na ně chys-
tali, honili se, uklízeli a ejhle 
– už je tu nový rok. Připadá mi 
to jako před chvílí, když jsem 
se začátkem prosince ze svého 
okna díval na to hemžení na 
náměstí, poslouchal tóny kape-
ly na pódiu a pak se slavnostně 
rozsvítil vánoční strom. A už se 
zase bude zhášet. Ale utekl ten 
rok tak nějak celkově – rych-
leji. Nebo se mi to jen zdá? To 
víte, pes to vnímá jinak než vy 
– lidičky. A že jsem za ten rok 
toho viděl hodně. Kdybych tu 
měl všechno popisovat, asi by 
mi na to celý ten váš časopis 

nestačil. Jen těch komentářů 
kolem té letošní zimy. Někdo 
nadával na ty zimy předešlé 
– nic moc sněhu, Vánoce na 
blátě – a když letos bylo shůry 
dáno, zase se to někomu nelí-
bilo. Prý – špatně se jezdí, kdo 
to má odhazovat, všude mok-
ro, mrzne, až praští. Lidičky 
– no a není to právě ta správná 
zima, kterou jste si přáli? Tak 
to přece v zimě bývá – nasněží, 
přimrzne, nafouká a na druhou 
stranu zase – zdravá procházka 
na zdravém vzduchu, vaše čer-
vené tváře, dětská radost z kou-
lovačky, příchod domů – teplý 
čaj (případně groček), teplo 

rodinného krbu. A pak – jsme 
přeci na horách. V létě, když 
je sucho, přejeme si déšť, když 
prší, ptáme se, kde je to slunce. 
Takoví už prostě jsme (tedy jste 
– psi to až tak neřeší). Abych 
se při tom svém vzpomínání na 
uplynulý rok nezasekl jen u va-
šich lamentací na počasí. Ať je, 
jak je, myslím si, že naše měs-
tečko je zase za ten uplynulý 
rok o něco hezčí. Jen to chce 
ta pozitiva umět hledat a ne 
se na všechno dívat jen okem 
pesimistickým. Opět nemu-
sím být konkrétní – kdo chce, 
najde si to svoje. Ale už za-
nechám fi lozofování, to k pej-

s k ů m 
p ř í l i š 
nesedí. 
R a d š i 
v á m 
popřeji 
něco do nového roku. Myslím, 
že nejdůležitější ze všeho je 
popřát vám hodně zdraví, pro-
tože toho není nikdy dost a to 
ostatní přijde samo. Ať se vám 
splní v tom novém roce vše, co 
si přejete. A předsevzetí? To já 
snad žádné ani nemám.. a vy to 
s nimi taky moc nepřehánějte.. 
hlavně to zdraví!                                                

Váš Ben
LG

 Od loňského listopadu vykonává funkci vedoucího obvodního 
oddělení Policie ČR v Rokytnici v Orlických horách npor. Bc. 
Petr Buchal. Položili jsme mu několik otázek:

Jak to vypadá se stále hodně diskutovaným zrušením
     místního oddělení PČR?

 Obvodní oddělení v Rokytnici prozatím zůstává. Z původních 
plánů bylo naštěstí upuštěno, ale jaká bude budoucnost, si ne-
troufnu v tuto chvíli předpovědět, a to vzhledem k tomu, co se 
v současné době u Policie ČR děje a kde všude se hledají fi nanční 
úspory.  

Kolik je v současné době na našem oddělení policistů?

 Tabulkově by mělo být na oddělení 11 policistů, ale slouží nás 
nyní 8, pokud nepočítám kolegyni, která je v pracovní neschop-
nosti.

Chystá se zde snižování nebo naopak zvýšení stavu
     policistů?

 Původně mělo dojít ke zvýšení stavu o policisty ze Služby ci-
zinecké policie, kdy v rámci reorganizace této složky došlo od 
1.1.2011 ke zrušení oddělení v Kostelci nad Orlicí. Situace se 
však téměř den ode dne měnila, a tak v současné době nečekáme 
bohužel žádné posílení.

Čeká rokytnické obyvatele a návštěvníky našeho města
     nějaká významná změna nebo akce ze strany policistů?

 Policie je v ČR obecně chápána jako složka represivní, proto 
je obyvateli většinou vnímána negativně. Chtěl bych, aby se naše 
oddělení zaměřilo také na prevenci, která se jistou měrou podílí na 
snižování kriminality a zároveň předchází represi. V našem obvo-
dě již proběhlo v průběhu listopadu a prosince pár preventivních 

akcí, jako např. kontrola rekreačních chalup v některých teritori-
ích nebo akce s klienty Domova Na Stříbrném vrchu. V plánu jsou 
samozřejmě další, zejména pak se zaměřením na děti a seniory.

Připravujete i akce pro děti, například ve spolupráci 
     s místními hasiči?

 Pár nápadů by tu bylo. Vzhledem k tomu, že jsem i členem 
místního SDH, tak bych chtěl určitě do budoucna uskutečnit spo-
lečně s hasiči pár akcí pro děti.  

Jak byste stručně pár slovy vystihl váš záměr v práci
     místního policejního oddělení?

 Chtěl bych, aby se obyvatelé města i dalších obcí, které spa-
dají do našeho obvodu, cítili v tomto regio-
nu bezpečně. Jak jsem už uvedl výše, chtěl 
bych se zaměřit na prevenci kriminality a 
dále pak na spolupráci s občany a předsta-
viteli města a dalších obcí. Občané a insti-
tuce mají totiž také svůj díl odpovědnosti 
za „kvalitu života“ v místě bydliště. Jednou 
z priorit je i účast v komisi pro prevenci 
kriminality v Rokytnici, kde bych společně 
s dalšími členy komise chtěl např. projednat 
možnost instalace některých preventivních 
prvků k zajištění bezpečnosti v našem měs-
tě.

 Na závěr bych ještě popřál jménem 
celého rokytnického oddělení všem oby-
vatelům Rokytnice hodně zdraví, štěstí              
a spokojenosti v novém roce.

Ptala se
Ing. Vladimíra Jiroutová



Okénko zdraví
 Vysokým krevním tlakem trpí čím dál více lidí, proto jsme požádali 
praktického lékaře MUDr. Martina Macáka, aby nám o této chorobě 
řekl něco víc:
   
 Vysoký tlak, jinak česky přetlaková choroba, se odborně nazývá hy-
pertenze. Jedná se o velice rozšířené onemocnění v současné lidské 
populaci. Zařazuje se mezi takzvané civilizační choroby. 
   
 Vysoký krevní tlak je v 95 – 98 % nejasné příčiny, v odborné termi-
nologii tzv. primární neboli essenciální. Zbylá procenta jsou druhotná, 
odborně sekundární. To znamená, že příčinou je onemocnění jiných 
tělesných orgánů, nejčastěji ledvin, které se významně podílejí na re-
gulaci krevního tlaku. 

 Vysoký krevní tlak nebolí! A to je závažná věc. Proto se mnoho pa-
cientů neléčí. Přicházejí k lékaři až s komplikacemi, které vysoký tlak 
způsobil. Nejčastěji s onemocněními srdce a mozku. 
Co je důležité při prevenci a léčbě vysokého krevního tlaku a předchá-
zení komplikacím?

 Pravidelné kontroly krevního tlaku při preventivní prohlídce. Živo-
tospráva, tj. přiměřená hmotnost, dostatek tělesné aktivity, nekuřáctví, 
dietní opatření, střídmost v alkoholu a duševní pohoda. 

 Při zjištění vysokého krevního tlaku je pak nutné se podrobit do-
poručeným vyšetřením a řádně dodržovat léčbu stanovenou lékařem          
a nechat si pravidelně kontrolovat krevní tlak.

 A vždy mít dobrou náladu. A usmívat se!!!
   
 Všem přeji hodně zdraví, úspěchů a normální krevní tlak v novém 
roce 2011.

 S úctou a s pozdravem MUDr. Martin Macák,
praktický lékař v Rokytnici v Orlických horách.

Vysoký krevní tlak Psalo se v Horském kurýru
 Milý čtenáři, redakce Hor-
ského kurýra pro vás připravila 
novou rubriku, ve které se bu-
deme vracet o dvacet zpátky, 
a budeme společně vzpomínat 
na události, které zaznamenali 
tehdejší redaktoři na stránky 
Horského kurýra.

Článek z Horského kurýra
č. 1/1992 (ročník 2)

Podařilo se
 Po odchodu posledního so-
větského vojáka z Rokytnice 
v O.h. v březnu 1991 rozhodlo 
městské zastupitelstvo o prove-
dení rekonstrukce objektu ubi-
kace důstojníků na ubytovací 
turistický hotel.

   Dne 23.12.1991 se otevřely 
dveře pro první návštěvníky. 
Ubytovna „SPORT“ poskytla 
přístřeší pro cca 60 zájemců. 
V průběhu roku 1992 dojde 
ke zprovoznění celé budovy a 
vznikne ubytovna s kapacitou 
120 lůžek. Je škoda, že pro ne-
dostatek fi nančních prostředků 
nemohl být celý objekt vyba-
ven již na letošní zimní sezónu. 
Zájem zdaleka převýšil součas-
né možnosti. Přes určité nedo-
statky ve vybavení byli první 
návštěvníci spokojeni a dokon-
ce již podali závazné objednáv-
ky na další sezónu. 

MiŠ

 Na přelomu 19. a 20.století 
nebyla hospodářská situace na 
rokytnickém okrese nijak utě-
šená. Podle zprávy Jindřicha 
Šternberky z té doby se během 
několika málo let odsud kvůli 
nezaměstnanosti odstěhovalo 
okolo čtyř stovek obyvatel. Jed-
ním z nejrozšířenějších zdrojů 
obživy bylo domácí tkalcovství, 

zabývalo se jím v tomto okrese 
až 3000 rodin. Průměrný týden-
ní výdělek se udával 3 K 60 hal, 
což zdaleka nestačilo na živoby-
tí. Proto se vžilo následující po-
řekladlo: „Ke tkalcovině musí 
být tři: jeden tká, druhý souká a 
třetí jde žebrat, aby ti dva neze-
mřeli hladem.“

Jan Morávek

Zajímavá číslaZajímavá čísla

PĚČÍN – V pěčínské hospodě U Urbanů se opět odehrál další 
turnaj v kulečníku. Tentokrát pod heslem „Velká říjnová“ tra-
dičně v listopadu a navíc v pozdním termínu (27.11.1010).
  Deset účastníků se rozlosovalo do dvou základních skupin (A 
– Píč Pepa, M.Janovec, T.Holý, Píč Jirka, J.Vedral), (B – Z.Gre-
gor, J.Bahník, F.Schwab, R.Rada, V.Košnar). Ti lepší postoupili 
do semifi nále a nejlepší do fi nále. Vítězem se nakonec stal Jan 
Vedral před Zdeňkem Gregorem a Romanem Radou. Všichni 
zúčastnění však zaslouží uznání za snahu a sportovního du-
cha.  

ba

Velký podzimní kulečník

Děkujeme panu MUDr. Martinu
Macákovi za obětavou péči

o pana Josefa Ornsta.

Manželka Vlasta s rodinou

ilustrační foto

Členové Sboru dobrovolných hasičů v Rokytnici v Or-
lických horách přejí všem čtenářům Horského kurýra            
a občanům Rokytnice úspěšný vstup do nového roku, 

hodně zdraví, štěstí a spokojenosti.



placená inzerce

ŽALUZIE KRČMÁŘ
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077

Mobil:  602 412 012

Privat:  465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

 dobíjení telefonů přes terminál 
 kurzové sázení
 sazka, sportka ON-LINE 
 denní tisk l  upomínkové předměty 
 drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek  6 - 17 hod.
sobota  7 - 12 hod.
neděle  8 - 12 hod.

Všechny zveme
 k nákupu! Pečovatelská služba 

Města Rokytnice 
v Orlických horách

NABÍZÍ SVÉ SLUŽBY

při zajištění stravy a chodu domácnosti
při osobní hygieně
při zvládání běžných úkonů o svoji osobu
při zprostředkování kontaktu se společenským prostředím
při uplatňování práv, při obstarávání osobních záležitostí

PROVOZNÍ DOBA – pracovní dny
Pondělí – pátek   6.30 – 15.00 hodin

e-mail: pecovatelska.sluzba@mu.rokytnice.cz, 
dasa.lavrencikova@mu.rokytnice.cz

tel.: 491 616 996CENTEP, spol. s r.oCENTEP, spol. s r.o.
Kasárna č. 50

Rokytnice v Orlických 
horách

v Rokytnici v Orlických horáchv Rokytnici v Orlických horách
v provozuv provozu

Minimální množství kvasu je 150 litrů.
Cena 275 Kč za litr 100% alkoholu.

Objednávky jsou přijímány na telefonu 
494 595 392 nebo mobil 736 752 201

– p. Roman Hirka

Pěstitelská pálenice

Webové stránky: www.mamor.cz
Ceny na webu jsou platné při odběru nad 3000,- Kč bez DPH.

Trafi ka Petr Kunc v Rokytnici v Orlických horách 
přeje všem svým zákazníkům a čtenářům Horského 
kurýra úspěšný vstup do nového roku 2011, hodně 

zdraví, štěstí a spokojenosti.

 kalendáře a diáře pro rok 2011

Dobře placený přivýdělek, vhodný na VPP, ženy
na mateřské dovolené, není třeba ŽL.

Zahájení činnosti možné ihned.
Kontakt: tel. 603 180 028

e-mail: michael.rokytnice@seznam.cz

NABÍDKA:

TRAFIKA PETR KUNC ROKYTNICETRAFIKA PETR KUNC ROKYTNICE



MŠ BARTOŠOVICE V ORL. H.MŠ BARTOŠOVICE V ORL. H.

HVĚZDNÝ ADVENT
 Čekání na Ježíška jsme si zpestřili příchodem Mikuláše, Andělů 
a čertů. Velkým překvapením byla desetiměsíční Andělka Viktor-
ka, pětiměsíční rarášek Pepíček a strašidelné peklo se svítícími 
efekty (viz foto 1). Tam nikdo z dětí nezůstal, tak jsme se mohli 
připravovat na vánoční besídku. Do Bartošovic tento slavný den 
dorazily celebrity z celého světa. Rodiče soutěžili v naší Abecedě 
zpěváků, kde měli hádat hudební skupiny a známé zpěváky na za-
čáteční písmeno. Od Armstronga přes Edith Piaf, Káju Gotta, Sex 
Pistols (viz foto 2) aj. po Hanku Zagorovou, děti rodičům zatan-
covaly v kostýmech našich i zahraničních hvězd. Za odměnu jim 
zahrálo Divadélko Úsměv vánoční pohádku a po besídce si děti 
venku mohly poslat Ježíškovi lampiónek štěstí s vánočním přáním 
(viz foto 3).                                           Text a foto Petra Klaclová

Mikuláš, čerti a adventní
koncertování

 Jak je již dlouho v kraji zvy-
kem, okolo 5. prosince, podá-
vají si dveře lidských příbytků, 
zvlášť těch, kde mají děti, Mi-
kuláši, čerti a éterické bytos-
ti andělské. Nejinak tomu je             
i v Bartošovicích, kde takováto 
skupina vnikla do mateřské ško-
ly již v pátek 3. prosince. Miku-
láš nejprve děti seznámil s mi-
kulášskou tradicí a pak je zavedl 

přímo do pekla. Měli to blízko, 
jen v druhé polovině budovy. A 
peklo to bylo od pravého k ne-
poznání, nechyběl ani hořící ko-
tel. A vzápětí se potvrdilo, že ani 
o potomstvo nemají čerti nouzi. 
To když do pekla vjel na malém 
žebřiňáku čertík, vylíhlý teprve 
před několika měsíci. Děti při 
spatření kompletní čertí rodiny 
začaly samy recitovat básnič-
ky, aniž je Mikuláš musel nějak 
zvlášť povzbuzovat. Nechyběl 
ani krásný anděl, který rozdával 
dárky. Další mikulášské obda-
rovávání přišlo hned druhý den, 
kdy byl nejprve uprostřed obce 
rozsvícen vánoční strom a zpí-
vány adventní písně a vánoční 
koledy. Poté všichni zaplnili 
sál starého kulturního domu, 
kde bylo na podiu nainstalová-
no opět velmi věrohodné pek-
lo. A začalo nadělování, dárky 
byly pro všechny děti, které 
mají bydliště v Bartošovicích. 

Nechybělo ani občerstvení pro 
veřejnost. 
   Svoji tradici již mají také ad-
ventní koncerty „Mezi horami“. 
Každý z těchto čtyř koncertů se 
odehrává v jiném kostele a jsou 
hojně navštěvovány. Ten v so-
botu před první adventní nedělí 
byl v kostele sv. Jana Křtitele     
v Orlickém Záhoří (ENSEBLE 
SARABANDA). Zde byl také 

malý jarmark lidových řemesel. 
Druhý koncert v polských Mos-
towicích (Pěvecký soubor lido-
vých písní CZYRANECZKI). 
Třetí adventní neděli došlo na 
Bartošovice, v kostele sv. Máří 
Magdalény vystoupilo Trio 
Neugebauer ze Žamberka s hud-
bou starých mistrů. Současně 
probíhal po celý den oblíbený 
jarmark „Vánočně na Kopečku“ 
v areálu chráněných dílen Ko-
peček - Sdružení Neratov. Čtvr-
tý koncert se odehrával v kos-
tele Nanebevzetí Panny Marie 
v Neratově, vystoupil pěvecký 
sbor při gymnáziu v Žamberku 
CORALE. Pořadatelé: Obec 
Orlické Záhoří, Klášter Františ-
kánů v Zielenci a dobrovolníci, 
Obec Bartošovice, Občanské 
sdružení Myrha, Chráněné díl-
ny Kopeček - Sdružení Neratov, 
dobrovolníci, Sdružení Neratov.                                    

Petr Zámečník

  Trio Neugebauer při adventním koncertu v Bartošovi-
cích. Foto: Petr Zámečník

Sdružení SPLAV Rokytnice v Orlických horách

V zimních měsících bude přerušen provoz v domě
Splav v Rokytnici v Orlických horách.

1.1.

2.2.

3.3.



Změny ve lhůtách čištění komínů

 Ve středu 24.11.2010 se ve 
školní jídelně konalo posezení se 
seniory s pohoštěním a příjem-
nou živou hudbou pana Miro-
slava Tomana. Jako hosté k nám 
promluvili pan starosta Petr Hu-
dousek, který nás přivítal, popřál 
hodně zdraví a příjemnou zába-
vu a předal vzkaz od policie, aby 
senioři byli opatrní ve styku s ci-
zími lidmi. Dále paní Lada Ví-
deňská nás informovala o změně 
při vyplácení sociálního příspěv-
ku na příští rok a paní Dagmar 
Lavrenčíková nám přiblížila 
problematiku sociální péče u nás 
ve městě.
 Po té následovala příjemná 
odpolední zábava, Pan Toman 
se svou sestrou nám hráli a zpí-
vali písničky, které máme rádi, 
někteří senioři si i zatančili. Pan 
Toman nás bavil nejen muzikou, 
ale i veselými vtipy, kterými nás 
všechny vždy rozesmál a posta-
ral se tak o báječnou atmosféru 
celého odpoledne. Děkujeme.
 Je třeba poděkovat i pořada-
telům za věnované chutné po-
hoštění a kuchařkám za jejich 
perfektní péči o nás. Hlavně 
paní Renatě Říhové a paní Ale-
ně Hykyšové, které neztratily 
úsměv po celou dobu našeho 
setkání. Odpoledne se vydařilo, 
bylo nám všem spolu hezky a 
veselo. Při loučení jsme se shod-
li na tom, že se těšíme na setkání 
příští.
 Dozvěděla jsem se, že starších 
obyvatel v Rokytnici je kolem 
300. Na setkání přišla z toho-
to počtu jen malá část. Všichni 
senioři jsou na takovéto akce 
srdečně zváni, tak neváhejte a 
přijďte mezi nás, rádi vás uvi-
díme.
 Za starší generaci města Ro-
kytnice si dovolím popřát všem 
občanům města a přidat ještě 
trochu moudra: Můžeme mít 
tisíce přání, tužeb a snů, ale jen 
zdraví, štěstí, láska, humor a přá-
telství dává světlo našim dnům. 

Spokojený rok 2011
za SGMR přeje Iva S.

 Závadou topidel a komínů v roce 2009 vzniklo
přes 400 požárů. Čištění, kontrola a revize kou-
řovodů, komínů a spotřebičů paliv nelze podce-
ňovat.  
 Cílem nařízení vlády je upravit podmínky, za 
nichž se provoz komína, kouřovodu a spotřebiče 
paliv považuje za vyhovující z hlediska požární 
bezpečnosti, a to zejména stanovením způsobů a 
lhůt provádění čištění, kontroly a revize komína 
a kouřovodu (dále jen „spalinové cesty“). Provoz 
spalinové cesty a spotřebiče paliv se považuje za 
vyhovující z hlediska požární bezpečnosti, jest-
liže se kontrola, čištění a revize spalinové cesty, 
čištění spotřebiče paliv a vypalování komína 
provádí způsobem a ve lhůtách stanovených 
tímto nařízením vlády, a pokud nejsou při jejich 
čištění, kontrole nebo revizi shledány závady. 
 Toto nařízení vlády se nevztahuje na spalino-
vou cestu, jejíž součástí je volně stojící komín 
o vnitřním průměru komínového průduchu 800 
mm a větší nebo o stavební výšce 60 m a větší, 
a na spotřebič paliv o jmenovitém výkonu nad 
1 MW. 
 Kontrolu spalinové cesty provádí odborně 
způsobilá osoba, kterou je držitel živnosten-
ského oprávnění v oboru kominictví. (Zákon č. 
455/1991 Sb., o živnostenském podnikání (živ-
nostenský zákon), ve znění pozdějších předpi-
sů). 
 Čištění spalinové cesty provádí odborně způ-
sobilá osoba, kterou je držitel živnostenského 
oprávnění v oboru kominictví; čištění spalinové 
cesty sloužící pro odtah spalin od spotřebiče na 
pevná paliva o jmenovitém výkonu do 50 kW 
včetně je možné provádět svépomocí. 

 Revizi spalinové cesty provádí odborně způ-
sobilá osoba, která je držitelem živnostenského 
oprávnění v oboru kominictví, a která je zároveň:
a) revizním technikem komínů, 
b) specialistou bezpečnosti práce - revizním 
technikem komínových systémů, nebo
c) revizním technikem spalinových cest. 
 O provedené kontrole nebo čištění spa-
linové cesty vydá odborně způsobilá osoba 
písemnou zprávu podle vzoru. Pokud práv-
nická nebo podnikající fyzická osoba prove-
de čištění spalinové cesty svépomocí, učiní                                                          
o tom záznam do požární knihy, popřípadě jiné 
provozní dokumentace, kterou předloží od-
borně způsobilé osobě při provádění kontroly. 
O revizi spalinové cesty vydá odborně způ-
sobilá osoba písemnou zprávu podle vzoru. 
 Pokud odborně způsobilá osoba při kontrole, 
čištění nebo revizi spalinové cesty zjistí nedo-
statky, které bezprostředně ohrožují požární 
bezpečnost, zdraví, život nebo majetek osob 
a které nelze odstranit na místě, neprodleně 
oznámí tuto skutečnost písemnou cestou v pří-
padě nedostatků způsobených nedodržením 
technických požadavků na stavbu příslušnému 
stavebnímu úřadu a v případě nedostatků týka-
jících se nedodržení požadavků na požární bez-
pečnost orgánu státního požárního dozoru.
 Lhůty kontrol a čištění spalinové cesty, vybí-
rání pevných znečišťujících částí a kondenzátu a 
čištění spotřebiče paliv za období jednoho roku 
naleznete na www.e-kuryr.blog.cz 
 Toto nařízení nabývá účinnosti dnem 1. ledna 
2011.                                                                 

ŽP
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Podvodní betlém zapsán do knihy rekordů

  Tvůrci podvodního betlému. Foto: Josef Krám

 Ve velkém sále Společen-
ského centra v Rychnově nad 
Kněžnou byl 26. prosince od-
poledne zapsán pod názvem 
originální podvodní betlém do 
České databanky rekordů a ku-
riozit, který je podkladem pro 
českou knihu rekordů a kurio-
zit. V protokolu je uveden jako 
tzv. ustavující rekord, neboť je 
první svého druhu. Zápis o tom 
provedla rozhodčí (komisařka) 
pelhřimovské Agentury Dobrý 
den Lenka Vratišovská za pří-
tomnosti Jana Tydlitáta, orga-
nizátora končící 14. regionální 
výstavy betlémů z kraje Orlic-
kých hor. Do neděle 26. prosin-
ce ji navštívilo přes 10 tisíc lidí, 
výstava skončila 27. 12. 
 Jedná se o keramický betlém, 
dílo Jiřiny a Aleše Sekových ze 
Svitav, na němž pracovali od 
ledna do září 2010. V akváriu 

o rozměrech 200 cm x 82 cm           
a obsahu 1000 litrů se třemi 
stovkami rybiček (100 neonek 
červených, 50 skalár a další 
desítka druhů akvarijních rybi-

ček) je 43 betlémských postav 
s osmi zvířátky. Mezi postava-
mi je i kouřící vodník (z fajfky 
mu vychází bublinky vzduchu). 

-kr-



Gang zlodějů dopaden na Rychnovsku
 Organizovaná skupina způsobila škodu téměř 3 miliony korun.  
Začátkem prosince se kriminalistům Královéhradeckého krajské-
ho policejního ředitelství, konkrétně z územního odboru Rychnov 
nad Kněžnou, podařilo po ročním vyšetřování objasnit rozsáhlou 
trestnou činnost čtveřice mužů (tři z Kostelce nad Orlicí a jednoho 
z Chlumce nad Cidlinou), ve věku třiačtyřicet, devětatřicet, devě-
tadvacet a osmadvacet let.

 V pátek odpoledne po jejich zadržení a provedení prvotních vý-
slechů jim rychnovský komisař kriminální policie sdělil obvinění 
z trestných činů krádeže, poškození cizí věci, porušování osobní 
svobody a poškození a ohrožení provozu obecně prospěšných za-
řízení. Těchto trestných činů se měli dopouštět v průběhu jedno-
ho roku po celých východních Čechách. Tři z obviněných jsou 
recidivisté, dva jsou v současné době „v podmínce“ pro trestný 
čin krádeže, dva byli v minulosti pro stejný trestný čin odsouzeni 
k nepodmíněným trestům odnětí svobody.
   
 Poprvé o sobě tato skupina obviněných mužů dala vědět přesně 
před rokem, kdy měli v nočních hodinách mezi 8. a 9. 12. 2009 
odcizit z památníku padlým v obci Pěčín bronzovou bustu prezi-
denta T.G.Masaryka z roku 1936, která byla umístěna v parku na 
kamenném podstavci. Obecnímu úřadu, majiteli památníku, tak 
způsobili škodu ve výši 150 tis. Kč. Tento případ byl tehdy poměr-
ně velkým předmětem zájmu médií.
 
 Při svých „nájezdech“ v průběhu ročního řádění brali muži vše, 
co mělo vyšší fi nanční hodnotu. Kromě ničení památníků obětem 
války se zaměřovali na drahé barevné kovy a jiný materiál. Kráde-
žemi a poškozením objektů a zařízení způsobili majitelům škodu 
bezmála 3 miliony korun. Odcizené věci prodávali do sběren, vý-
kupen a zastaváren, část jejich „lupu“ končil na Slovensku. Aby 
pamětní desky a busty nebylo možné identifi kovat, rozřezávali je 
a rozbíjeli na malé kusy, které snadněji prodali za hodnotu barev-
ného kovu. Historická hodnota tak byla nenávratně ztracena. Jako 
náhrady nechávali majitelé vyrobit repliky, tentokrát však z plastů 
s povrchovou úpravou.
 
 Tři ze čtyř podezřelých budou stíháni vazebně. V průběhu ne-
děle soud akceptoval podnět kriminalistů a podaný návrh státního 
zástupce na uvalení vazby.
 
 Do současné doby se našim kriminalistům podařilo obviněným 
mužům prokázat, kromě události v Pěčíně ještě následující skut-
ky:
Z budovy Obecního úřadu v obci Dolní Roveň odcizili ze 4. na 

5.5.2010 bronzovou pamětní desku s plastickým vyobrazením 
vojáka a jmény vojáků padlých v 1. světové válce (škoda 600 
tis. Kč).

V nočních hodinách 1.6.2010 vnikli násilným vypáčením plas-
tových dveří do prodejny smíšeného zboží v obci Borek a od-
cizili odtud trezor s penězi a cigarety, vše v hodnotě více než 
30 tis. Kč.

19.8.2010 se na křižovatce silnice č. 35 v obci Horní Dohalice 
pokusili odcizit litinové části z památníku obětem 49. pěšího 
rakouského pluku z bitvy u Chlumu v roce 1866. Při pádu hor-
ní části památníku došlo k jejímu zničení, poškozeno bylo i 
oplocení a pískovcové schodiště. Muzeu Východních Čech 
způsobili škodu 1 milion Kč.

V druhé půlce srpna 2010 (v přesně nezjištěné době) odcizili 
v Dobrušce z kamenného pomníku na památku padlých v 1. 

světové válce měděnou desku, na které byla napsaná jména 
obětí války (škoda 80 tis. Kč).

V noci mezi 25. a 26.8.2010 poškodili terasová okna a vnikli 
do novostavby v obci Hroška a odnesli si odtud kromě mědě-
ných topenářských trubek také nové deskové radiátory, elek-
trokotel a vodovodní baterie.

Na hřbitově v Chlumci nad Cidlinou odcizili 9.9.2010 bronzo-
vou sochu chlapce o výšce 70 cm, jejíž hodnota byla vyčíslena 
částkou 150 tis. Kč. Sochu prodali, stejně jako další materiál, 
do sběrných surovin.

V nočních hodinách z 9. na 10.9.2010 se vloupali do dvou cha-
tek v zahrádkářské kolonii v Těchoníně, přičemž v jedné z nich 
odcizili barevný televizor, elektrické vrtačky, hifi  věž s repro-
duktory a rychlovarnou konvici.

Dne 10.9.2010 odcizili u železničního tunelu v obci Pěčín 
bronzovou pamětní desku „1000 km Rakousko-Uherských 
drah“ z roku 1906. Škoda byla vyčíslena na nejméně 650 tis. 
Kč.

V noci 11.9.2010 odcizili z fi remních skladových prostor 
v obci Hnátnice travní sekačku, křovinořez a kanystr s moto-
rovým olejem. Majiteli tak způsobili škodu téměř 90 tis. Kč.

Koncem září 2010 (v přesně nezjištěné době) odcizili z rekre-
ační chalupy v Olešnici v Orlických horách měděné žlaby a 
svody v délce 32 m.

Dne 10.10.2010 ve Vamberku, v Nádražní ulici odcizili z bag-
ru asi 60 l motorové nafty, autobaterii a mazací lis.

Dne 19.10.2010 vnikli do areálu Zemědělského družstva 
v obci Přepychy, kde odcizili z palivové nádrže nákladního vo-
zidla Tatra 150 l motorové nafty.

Dne 19.11.2010 odcizili rovněž motorovou naftu, tentokrát 
120 l z nákladního vozidla MAN v obci Čestice.

V noci z 19. na 20.11.2010 v Nahořanské ulici v Novém Městě 
nad Metují odcizili z vozidla Citroen AX 11 všechny čtyři zim-
ní pneumatiky včetně disků.

Koncem listopadu 2010 odmontovali a odcizili ze třech ob-
jektů v obcích Solnice a Semechnice více než 20 m měděných 
okapových svodů.

V době od 29.11 do 2.12.2010 odcizili na silnici č. I/14 mezi 
obcemi Solnice a Ještětice z uzamčené plechové bedny baterii 
k napájení dopravního značení včetně řídící jednotky.

Dne 1.12.2010 v obci Hřibiny vnikli do objektu místního kra-
vína, odkud odcizili ze zaparkovaného nakladače akumulátor.

 Kriminalistům se podařilo tyto případy rozplést zejména díky 
výpovědím podezřelých i poškozených. Ti uváděli podrobně 
okolnosti, za kterých vloupání a krádeže zjistili a kvalitně popsali 
odcizené věci. Při domovních prohlídkách policisté zajistili i vel-
ké množství věcí pocházející z uvedené trestné činnosti. Předpo-
kládáme, že výše škody není konečná, kriminalisté dál případ šetří 
a s největší pravděpodobností budou objasňovány další skutky, 
které má tato organizovaná skupina na svědomí. V případě odsou-
zení hrozí pachatelům trest odnětí svobody až na 10 let.
 
 Objasněním této rozsáhlé trestné činnosti zaznamenali rych-
novští kriminalisté, společně s kolegy z krajského ředitelství, další 
významný úspěch v boji proti sériovým krádežím, jejichž jediným 
motivem je fi nanční prospěch pachatelů. Ti se domnívají, že jim 
tento zdroj obživy bude beztrestně procházet na úkor poctivých 
pracujících spoluobčanů.  

mjr. Mgr. Ivana Ježková
tisková mluvčí Policie ČR
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ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

VALNÁ HROMADA 1. FC
 Na sklonku roku 2010, kon-
krétně 27. listopadu, proběhla 
Valná hromada fotbalového od-
dílu 1. FC Rokytnice v Orlic-
kých horách. Její hlavní náplní 
byla volba nového 
složení výkonného 
výboru. 
 V úvodu předse-
da klubu pan Petr 
Mareš přednesl 
zprávu o činnosti 
klubu a poděkoval 
za práci stávají-
címu výboru, ve 
kterém se na vlast-
ní žádost vzdali 
funkcí pánové Josef Dostálek, 
Antonín Jirout st. a Ivan Ku-
bík. Z následné volby vzešlo 
toto nové složení výkonného 
výboru: Petr Mareš – předseda 
klubu, David Rajnoha – sekre-

tář, Tomáš Rücker – ekonom a 
členové Miroslav Rücker, Petr 
Kánský, Jan Jirout a Luboš Mi-
chalec.
 Práce výboru začala ihned 

po jeho zvolení, 
hráči A-mužstva 
a dorostu zahájili 
zimní přípravu 7. 
ledna 2011, ostat-
ní mládežnická 
družstva se sejdou 
ve druhé polovině 
ledna. O veške-
rém dění v klubu, 
přípravách na jed-
notlivé soutěže a 

vlastních výsledcích budou fa-
noušci pravidelně informováni 
na stránkách Horského kurýra.

Za 1. FC Rokytnice v O.h. 
Luboš Michalec

SKIINTERKRITERIUM
Mezinárodní závod žákovských kate-

gorií ve slalomu a obřím slalomu 
se uskuteční ve Ski centru 

v Říčkách v Orlických ho-
rách v termínu 28. – 29. 

ledna 2011.

Ski areál FarákSki areál Farák
 Lyžařská sezóna v lyžařském areálu Farák v Rokyt-
nici v O.h. byla zahájena v druhé polovině prosince. 
Díky umělému zasněžování a příznivým podmínkám 
poskytuje areál kvalitní lyžování na kvalitně uprave-
ném svahu. Je vhodný pro začínající lyžaře, školní 
výcviky, rodiny s dětmi, ale i pro všechny, kteří 
se chtějí pobavit při zimních radovánkách.

PROVOZNÍ DOBA SKI AREÁLU FARÁK
          PONDĚLÍ AŽ NEDĚLE 9.00 – 16.00 
STŘEDA, PÁTEK A SOBOTA NAVÍC VEČERNÍ LYŽOVÁNÍ 

OD 18.00 DO 20.30 

DALŠÍ SLUŽBY: lyžařská školička, půjčovna lyžařského 
vybavení a servis, prodejna sportovních potřeb. 

KALENDÁŘ AKCÍ
16.1.2011  Závody - slalom
29.1.2011  Sportovní den pro děti i dospělé, testování  
  lyží  DYNASTAR, ROSIGNOL 
  Open závod ve slalomu pro lyžaře
  i snowboardisty 
05.2.2011  Závody - slalom
12.2.2011  Skikross & Snowboardkross - 3. ročník 
  rokytnického skikrossu a snowboardkrossu.
13.2.2011  Závody netradiční slalom
  (využijeme skikrosovou trať) 
06.3.2011  Dětský den na Farském kopci (soutěže, hry)

Akce se konají pouze za příznivých sněhových podmínek.
Změna akcí vyhrazena.


